
Zdravotná komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 20.11.2023 

Číslo: 0029/21/2023-00442 

Vybavuje: Ing. Zuzana Bučeková 
e-mail: zuzana.bucekova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 406 

 

 

ZÁPISNICA 

zo 7. rokovania Zdravotnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 16.11.2023 
 

Počet prítomných členov: 9           /podľa prezenčnej listiny/ 

Počet neprítomných členov: 10          

z toho ospravedlnení: 10             

 

PROGRAM ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie 

3. Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

(JUDr. Palková) 

4. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024-2026 (Ing. Sokol, Ing. 

Lipovská) 

5. Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 

zariadeniach (Ing. Knutová) 

6. Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 

o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

(Ing. Knutová) 

7. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023-

2027 (s výhľadom do roku 2030) (Mgr. Rosičová) 

8. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

I. polrok 2024 (MUDr. Hojstrič) 

9. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

(MUDr. Hojstrič) 

10. Návrhy, podnety a požiadavky 

11. Rôzne 

12. Záver 

 



 

K bodu č. 1 

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

Vyjadrenie: Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 7. 

rokovanie komisie. Konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 8 

členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a komisia tým pádom nie je 

uznášaniaschopná. Uviedol, že zo 7. rokovania komisie sa vyhotovuje zvukový záznam 

výlučne pre účely zhotovenia zápisnice. Zároveň dodal, že návrh programu rokovania komisie 

bol členom zaslaný e-mailom. Predseda komisie uviedol, že bod č. 10 programu s názvom: 

„Aktualizácia činnosti oddelenia zdravotníctva KSK a informovanie o aktuálnych 

zdravotníckych témach“ nebude predmetom 7. rokovania komisie. Následne poprosil členov 

o pripomienky alebo doplnenia k programu.  

Diskusia: - 

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 8 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie  

Vyjadrenie: Predseda komisie uviedol, že na poslednom rokovaní komisie bolo prijatých 6 

uznesení. Ani jedno uznesenie nevyžaduje plnenie. Ostatné prijaté uznesenia boli splnené. 

Diskusia: -  

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 8 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 3 

Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 
Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo JUDr. Palkovej, ktorá uviedla, že Košický 

samosprávny kraj ako prijímateľ uzavrel dňa 18. 03. 2022 s Fondom na podporu športu SR 

ako poskytovateľom „Zmluvu o príspevku na projekt podpory športu“, ktorou sa zaviazal 

zriadiť bezodplatné vecné bremeno spočívajúce v užívaní športovej infraštruktúry v prospech 

športového klubu, materskej školy, základnej školy, strednej školy alebo vysokej školy so 

sídlom v okrese, v ktorom sa projekt nachádza na účely organizácie športového podujatia, 

súťaže turnaja, pretekov alebo iného podujatia spojeného s pohybovou rekreačnou aktivitou 

fyzických osôb v oblasti telesnej kultúry, a to počas 10 rokov od nadobudnutia právoplatnosti 

kolaudačného rozhodnutia vydaného na tento účel alebo ukončenia projektu v rozsahu 

najmenej 2 športové podujatia ročne. Dodatkom sa navrhujú dve základné zmeny a to 

zriadenie bezodplatného vecného bremena a  vypôžičky pre konkrétny okruh osôb v rámci 

realizácie Výzvy.  

Diskusia: - 

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 8 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 4 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024-2026 

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo Ing Lipovskej, ktorá uviedla, že návrh rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja (ďalej len „KSK“) na roky 2024 až 2026 počíta v príjmovej 

časti vo výške 348 443 000 € a vo výdavkovej časti rovnako v takej istej sume. Záväzné 

ukazovatele sú za rok 2024. Celkový návrh rozpočtu je vyrovnaný. Návrh bežného rozpočtu 

je prebytkový a návrh kapitálového rozpočtu je schodkový, pričom schodok kapitálového 

rozpočtu je vyrovnaný prebytkom bežného rozpočtu a úverovými zdrojmi. Bežné príjmy 



navrhujeme vo výške 273 687 489 €. Návrh daňových príjmov navrhujeme vo výške 151 970 

079 € a tento návrh sa odvíja od prognózy výnosu týchto daní, ktorá bola zverejnená 

Inštitútom finančnej politiky Ministerstva financií SR  v júni 2023. Vzhľadom na skutočné 

plnenie daní v roku 2023 navrhujeme ich príjem o 2 000 000 € vyšší, než je zverejnená 

prognóza. Viac informácií je uvedených v materiáloch, ktoré sú zverejnené v Aplikácií 

Digitálne Zastupiteľstvo: https://dz2be.vucke.sk/.  

Diskusia: Predseda komisie MUDr. Hojstrič uviedol, že novovzniknutá vláda sa zaviazala pre 

tento rok vo vyhlásení vlády, že dofinancuje samosprávy. Predseda komisie MUDr. Hojstrič 

sa opýtal, či je to pravda. Ing. Sokol a Ing. Lipovská mu odpovedali na otázku. 

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 8 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 5 

Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 

zariadeniach 

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo Ing. Knutovej, ktorá uviedla, že navrhované 

zmeny a doplnenia VZN KSK č. 13/2016 v školách a v školských zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK zohľadňujú aktualizáciu minimálnej a maximálnej výšky 

mesačného/ročného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v jazykových školách 

a v školských internátoch, a aktualizáciu finančného príspevku zákonných zástupcov žiakov 

na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov v školských stravovacích zariadeniach. Nárast 

prevádzkových nákladov z dôvodu nárastu cien energií, služieb a valorizácie platov 

zamestnancov školských zariadení je dôvodom na prehodnotenie príspevkov od zákonných 

zástupcov žiakov. Zvyšovaním vlastných príjmov si budú môcť školské zariadenia čiastočne 

kryť výdavky aj z týchto zdrojov. Navrhované úpravy sa dotýkajú jazykových škôl 

a školských internátov, nakoľko práve u týchto školských zariadení  sa nenavrhuje zvýšenie 

normatívu v roku 2024. Viac informácií je uvedených v materiáloch, ktoré sú zverejnené v 

Aplikácií Digitálne Zastupiteľstvo: https://dz2be.vucke.sk/. 

Diskusia:  

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 8 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 6 

Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 

o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo Ing. Knutovej, ktorá uviedla, že zmena 

a doplnenie všeobecne záväzného nariadenia nadväzuje na návrh rozpočtu  

na rok 2024, ktorým sa mení objem finančných prostriedkov pridelených jednotlivým školám 

a školským zariadeniam z príjmov Košického samosprávneho kraja. V rozpočtoch škôl 

a školských zariadení na rok 2024 bola zohľadnená valorizácia platov od 1. 9. 2023 v zmysle 

nariadenia vlády Slovenskej republiky č. 296/2022 Z. z., ktorým sa ustanovujú zvýšené 

stupnice platových taríf zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme. Priemerná suma 

na mzdy a prevádzku na žiaka, poslucháča, dieťa a na jedno jedlo v zariadení školského 

stravovania sa zmenila a uvádza ju nová príloha č. 1. Viac informácií je uvedených 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdz2be.vucke.sk%2F&data=05%7C01%7CMiriam.Mikulova%40vucke.sk%7C364ba3d944374ec7e08808dbe1248cec%7C95a0f41a44ea4146bb532befd499d4e8%7C1%7C0%7C638351319863967341%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=IrXTUpQP4RJHfnnSxV46qGzKE5PW4Pp5dXF6%2BOpuWFA%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdz2be.vucke.sk%2F&data=05%7C01%7CMiriam.Mikulova%40vucke.sk%7C364ba3d944374ec7e08808dbe1248cec%7C95a0f41a44ea4146bb532befd499d4e8%7C1%7C0%7C638351319863967341%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=IrXTUpQP4RJHfnnSxV46qGzKE5PW4Pp5dXF6%2BOpuWFA%3D&reserved=0


v materiáloch, ktoré sú zverejnené v Aplikácií Digitálne Zastupiteľstvo: 

https://dz2be.vucke.sk/. 

Diskusia:  

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 8 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 7 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023-

2027 

Vyjadrenie: Predseda komisie odovzdal slovo Mgr. Kataríne Rosičovej PhD., ktorá uviedla, 

že bol pripravený nový dokument s názvom Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030). 

V období medzi jednotlivými komisiami bolo možné posielať pripomienky k dokumentu. 

Dokument bol dopĺňaný o akčné plány. Všetky dokumenty sú zverejnené v Aplikácií 

Digitálne Zastupiteľstvo: https://dz2be.vucke.sk/.  

Diskusia:  

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 9 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 8 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

I. polrok 2024  

Vyjadrenie: Predseda komisie MUDr. Hojstrič uviedol, že v rámci oblasti zdravotníctva do 

rámcovej obsahovej náplni na I. polrok 2024, oddelenie zdravotníctva zaradilo nasledovné: a) 

schválenie „Projektových zámerov“ cezhraničnej spolupráce, b) projekty cezhraničnej 

spolupráce v stave pripravenosti k podaniu žiadostí o nenávratný finančný príspevok, c) 

Priority zdravotnej politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 – 2028 s výhľadom do roku 

2030.  
Diskusia: - 

Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 9 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia ešte stále nie je 

uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 9 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

Vyjadrenie: Predseda komisie MUDr. Hojstrič uviedol, že plán úloh Komisie Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 je nasledovný: a) priority zdravotnej 

politiky pre Košický kraj na obdobie 2024 – 2028 s výhľadom do roku 2030, b) aktívna 

spolupráca so zástupcami pracovnej skupiny miest a obcí (ďalej len ako pracovná skupina) za 

účelom vytvorenia zdravotnej služby zameranej na pacienta, c) zabezpečenie súdržného 

a koordinovaného reťazca zdravotnej starostlivosti, d) určiť smer využívania technológií 

v špecializovanom zdravotníctve a prispôsobiť regionálny rámec novým spôsobom 

poskytovania služieb (Obce určia vlastné ciele pre poskytovanie odborných zdravotníckych 

služieb v domácnostiach pacientov), e) pracovné skupiny by mali vytvoriť stratégiu 

zamestnávania zdravotníckych pracovníkov a pracovať na nábore a udržaní zdravotníckych 

zamestnancov vo všetkých personálnych skupinách.  

Diskusia:  

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdz2be.vucke.sk%2F&data=05%7C01%7CMiriam.Mikulova%40vucke.sk%7C364ba3d944374ec7e08808dbe1248cec%7C95a0f41a44ea4146bb532befd499d4e8%7C1%7C0%7C638351319863967341%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=IrXTUpQP4RJHfnnSxV46qGzKE5PW4Pp5dXF6%2BOpuWFA%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdz2be.vucke.sk%2F&data=05%7C01%7CMiriam.Mikulova%40vucke.sk%7C364ba3d944374ec7e08808dbe1248cec%7C95a0f41a44ea4146bb532befd499d4e8%7C1%7C0%7C638351319863967341%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=IrXTUpQP4RJHfnnSxV46qGzKE5PW4Pp5dXF6%2BOpuWFA%3D&reserved=0


Záver: Predseda komisia konštatoval, že z celkového počtu 19 členov komisie je prítomných 

len 9 členov komisie, čo nie je nadpolovičná väčšina a preto komisia ešte stále nie je 

uznášaniaschopná. 

K bodu č. 10 

Návrhy, podnety a požiadavky 

V rámci tohto bodu sa do diskusie neprihlásil žiaden z členov komisie. 

 

K bodu č. 11 

Rôzne    

Predseda komisie MUDr. Hojstrič uviedol, že sa rozprával aj s Ing. Bučekovou, tajomníčkou 

komisie na tému: Optimalizácia siete nemocníc. Pravdepodobne sa pôrodnice nebudú rušiť. 

Uviedol, že týmto témam sa bude komisie aktívne zaoberať na jednotlivých rokovaniach.  

 

K bodu č. 12 

Záver 

Predseda komisie MUDr. Marián Hojstrič konštatoval, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť. Zdravotná komisia trvala do 14:10. 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Zuzana Bučeková 

tajomník komisie 

MUDr. Marián Hojstrič 

predseda komisie 

 

 


